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Verzoeke bij beantwoording van deze brief ons kenmerk te 

vermelden 

 

Hierbij zend ik u, mede namens de Staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijkrelaties, de antwoorden op de vragen die gesteld zijn door het lid Gerkens over 
het plan Heemskerk. De vragen zijn op 16 september 2008 onder nummer 
2008Z02492/2080900030 ontvangen.  
 
Het gevraagde onderzoek, alsmede aanvullende documentatie, zend ik als bijlage bij de 
beantwoording mee.  
 
 
 
 
 
drs. F. Heemskerk 
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Vragen van het lid Gerkens (SP) aan de Staatssecretarissen van Economische Zaken en 
van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties over het plan Heemskerk (ingezonden 16 
september 2008 onder nummer 2008Z02492/2080900030). 
 
1 
Wat is uw reactie op het onderzoek van Marketcap naar de kennis over Open Document 
Format (ODF) en Portable Document Format (PDF) onder het ambtenarenapparaat? 
 
Antwoord 
Het onderzoek van Market Cap is uitgevoerd in opdracht van Adobe Benelux BV 
(Adobe). Adobe heeft mij de beschikking gegeven over de onderzoeksresultaten, een 
persbriefing van Adobe, een whitepaper over documentstandaarden binnen de overheid 
en de sheets van de presentatie van Market Cap over de onderzoeksresultaten.  
 
Marktinformatie als deze is welkom, omdat zij kan bijdragen aan de bewustwording in de 
Nederlandse samenleving over de acties uit het actieplan Nederland Open in Verbinding. 
Het signaal dat voor de uitvoerbaarheid van het actieplan onder meer in kennis en 
bewustwording (ook bij overheidsmanagers) goed moet worden geïnvesteerd, 
onderschrijf ik volledig.  
 
2 
Bent u bereid dit onderzoek, voorzien van een inhoudelijke reactie van de kant van het 
kabinet, aan de Kamer te versturen? Zo ja, wanneer kunnen wij dit verwachten? Zo neen, 
waarom niet? 
 
Antwoord 
Bij deze ontvangt u de documenten die genoemd zijn in het antwoord op vraag 1. Zie 
voor mijn inhoudelijke reactie de antwoorden op vraag 1 en vraag 3. 
 
3 
Deelt u de zorg dat een schrikbarend percentage van de ambtenaren niet bekend is met 
deze documentvormen en dat bekendheid met deze documentvormen een belangrijke 
voorwaarde is om tot een succesvolle uitvoering van het plan Heemskerk te komen? Zo 
ja, wat gaat u er aan doen om deze bekendheid te vergroten? Zo neen, waarom niet?  
 
Antwoord 
Nee, die zorg deel ik niet. Het gaat hier overigens om ODF en niet om PDF die volgens 
het onderzoek een veel betere bekendheid geniet. Dat veel ambtenaren momenteel nog 
niet bekend zijn met de standaard ODF vind ik op zich niet verrassend. Ik zou de cijfers 
ook in perspectief willen zien. Vóór het actieplan NOiV was de kennis omtrent ODF, 
behalve bij een select groepje experts, vermoedelijk laag: zowel bij ambtenaren, bedrijven 
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als burgers. Het percentage overheidsmanagers dat inmiddels wel gehoord heeft van ODF 
is volgens het onderzoek gestegen tot boven de 50%. Ik vind dat geen slecht resultaat.  
 
Ik deel wel de opvatting dat kennis en bewustwording omtrent ODF bij ambtenaren en 
ondersteuning bij invoering ervan belangrijk is om de doelstellingen van het actieplan ten 
aanzien van ODF te realiseren. Daarom start dit najaar een op invoering van ODF 
gerichte actie, overheidbreed, waarin veel aandacht worden gegeven aan de bekendheid 
van ODF bij ambtenaren. 
 
De afspraken die we in het actieplan gemaakt hebben is dat per 1 april 2008 alle 
departementen ODF documenten moeten ondersteunen. Dat is nu het geval. Voor 
gemeenten en provincies behoeft ODF pas in 2009 geïmplementeerd te worden. Dit zijn 
de afspraken die in het actieplan NOiV zijn gemaakt en die staan voor mij centraal.  
 
4 
Hoe gaat u het plan Heemskerk, ofwel: Nederland Open in Verbinding, beter onder de 
aandacht brengen bij de uitvoerende ambtenaren? 
 
Antwoord 
Voor de uitvoering van het actieplan NOiV heb ik een programmabureau ingericht 
(actielijn 12). Het programmabureau NOiV ontwikkelt een communicatiestrategie met als 
doel het vergroten van bewustwording van open standaarden en open source software, om 
daarmee het draagvlak, de acceptatie en implementatie van de doelstellingen in het 
actieplan bij alle (mede-)overheden te maximaliseren. 
 
Tevens heb ik per 1 september 2008 Erik Gerritsen1 benoemd tot ambassadeur NOiV. 
Doel van het ambassadeurschap van Gerritsen is om medeoverheden, (semi-)publieke 
sectoren (onderwijs, zorg, etc.) en het ICT bedrijfsleven te informeren en te 
enthousiasmeren over het actieplan.  
 
Het actieplan NOiV is ook verankerd in het Nationaal Uitvoeringsprogramma 
Dienstverlening en e-overheid (NUP). Rijk, provincies, gemeenten en waterschappen 
geven in het NUP aan hoe de bestaande en nog te ontwikkelen infrastructuur van de e-
overheid gericht kan worden benut voor betere dienstverlening aan burgers en bedrijven. 
In het NUP zijn afspraken gemaakt en doelstellingen geformuleerd met 
koepelorganisaties van medeoverheden over de toepassing van open standaarden en open 

                                                      
1 Erik Gerritsen was voorheen gemeentesecretaris in Amsterdam en plaatsvervangend Secretaris- generaal 
van Buitenlandse Zaken. Hij heeft ervaring met ict-projecten bij de overheid en beschikt over een groot 
netwerk op het gebied van overheidsmanagement en ict. In eerste instantie is Gerritsen voor een jaar 
aangesteld. 
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source software. Het principe “comply or explain” is door het NUP overgenomen. Het 
Rijk ondersteunt de acties van de koepelorganisaties bij de leden.  
 
5 
Hoe staat het verder met de uitvoering van Nederland Open in Verbinding?  
 
Antwoord 
De acties voor het actieplan NOiV zijn voortvarend opgepakt en worden gemonitord. Het 
is de bedoeling dat de Tweede Kamer voor het kerstreces een uitgebreide rapportage over 
de voortgang van het actieplan ontvangt. 
 
 
 


